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Подкрепим сделанные рассуждения
цитатой из правительственной газеты
«Рэспубліка». В июле текущего года
здесь напечатали письмо минчанина
Н. Демидовича, который без излишних
обиняков спрашивал: «Почему-то СМИ
в основном контролируют ситуацию,
складывающуюся в стране с преступ-
ностью, рассказывают об уголовных
правонарушениях. А, по-моему, надо
бить в колокола по поводу того, что наш,
в общем-то, толерантный белорусский
народ почему-то стал правонарушите-
лем. Задумайтесь: около трех милли-
онов граждан в год привлекается к ад-
министративной  ответственности !»
(«Рэспубліка» - 11.07.2012).
Редакция переадресовала письмо в

Генпрокуратуру РБ, где заместитель Ге-
нерального прокурора Беларуси Нико-
лай Куклис подтвердил, что «в Белару-
си в прошлом году зарегистрировано 2,7
млн. административных правонаруше-
ний (в 2010 году — 2,6 млн.)». Выходит,
действительно, законопослушность бе-
лорусов под вопросом и среди них на-
ходятся миллионы правонарушителей.
Развивая актуальную тему, мы обра-

Непрерывный рост штрафопри-
менения, о чём мы писали в прошлый
раз, может иметь разные причины и,
соответственно, различное объяс-
нение этого явления. Но независимо
от выдвигаемых версий нельзя от-
рицать того, что с каждым годом
увеличивается количество оштра-
фованных белорусских граждан. Это
при том, что за последние годы на-
селение Беларуси сократилось на
несколько десятков тысяч человек.
Вырисовывается странная законо-
мерность — чем меньше в стране
становится людей, тем больше
штрафов они получают.

ШТРАФУЮЩЕЕ ПРАВОСУДИЕ-2
Тимур НЕЗВАНОВ

тились к изучению официальных стати-
стических данных. Статистика свиде-
тельствует, что число административных
правонарушений, по которым органами
внутренних дел выносятся постановле-
ния о наложении административного
взыскания, растёт просто необычайны-
ми темпами. Если в 2008 году было вы-
несено 1 млн. 918 тыс. постановлений,
то в 2011 году уже 2 млн. 728 тыс. Это, в
свою очередь, обусловило аналогичный
рост штрафоприменения. Вот данные,
которые говорят сами за себя: 2007 год
— 185 тысяч штрафов, 2008 год — 296
тыс., 2009 год — 320 тыс., 2010 год —

310 тыс., 2011 год — 324 тыс.
Увеличение административных пра-

вонарушений зафиксировано во всех
регионах страны. Вот, к примеру, крас-
норечивые сведения по нескольким
районам Могилёвской области.
Судя по этим цифрам, климовчане и

кричевляне из года в год усиленно на-
рушают общественный порядок. А ситу-
ацию в Черикове вообще можно оха-
рактеризовать как исключительно кри-
миногенную, ведь в скромном райцен-
тре наблюдается более чем двукрат-
ный рост административных правона-
рушений! Думается, что и количество
оштрафованных граждан в этих райо-
нах также существенно выросло, под-
рывая миф о толерантном и законо-
послушном белорусском народе. Или
всё-таки всё дело в том, что государ-
ство посредством штрафных санкций
заполняет финансовые бреши в проху-
дившемся бюджете? Решать вам, ува-
жаемые читатели.
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С одной стороны, организация подоб-
ных встреч является нужным и полез-
ным делом. Всё-таки граждане получа-
ют возможность донести до представи-
телей власти свои личные просьбы, про-
блемы и замечания. Согласитесь, это
две большие разницы — ехать куда-ни-
будь на приём в столицу или расска-
зать о наболевшем прямо на месте.
Но, с другой стороны, не секрет, что

население, для которого всё это орга-
низуется, довольно скептически оцени-
вает пользу от проведения «прямых»
и прочих линий. Реальная жизнь по-
стоянно демонстрирует людям, что за-
щитить свои интересы очень нелегко,
а порой и вовсе невозможно. В лучшем
случае, они сталкиваются с формализ-
мом чиновников, в худшем — с откро-
венным пренебрежением. После это-
го лишь самым стойким хватает терпе-
ния вновь стучаться в двери недоступ-
ных для простых смертных кабинетов.

Михаил ПЕТРОВ

ВЫСЛУШАЛ И ПОГОВОРИЛ
3 сентября в Климовичах прошло мероприятие с участием заместителя

Председателя КГК Г. Веремко. Согласно официальному сообщению Коми-
тета государственного контроля, Григорий Веремко выслушал жителей
Климовичского района. Нам не совсем понятно, стоило ли ради этого при-
езжать в район. Немногочисленные факты, перечисленные в сообщении
КГК, ещё больше укрепляют сомнения в целесообразности приезда высо-
копоставленного чиновника.

Не перенося сделанные выше выво-
ды на визит в Климовичи Григория Ве-
ремко, хочется, тем не менее, отметить
несколько моментов. Общение Г. Ве-
ремко с жителями региона продолжа-
лось в течение четырёх часов, были
проведены «прямая телефонная ли-
ния» и выездной приём граждан. Но
за время действия «телефонной ли-
нии» на неё поступило лишь два звон-
ка. Личным приёмом соблазнилось
тоже не так много желающих — всего 4
человека.
Может, пришедшие на приём граж-

дане подняли настолько важные воп-
росы, что разрешить их было просто не-
возможно до появления в Климовичах
господина Веремко? Хотелось бы так
считать, но… Например, местная жи-
тельница пожаловалась на высокие
цены на продукты питания в магазине-
автолавке по сравнению с ценами в
магазинах города Климовичи. Она же

посчитала высокой стоимость билетов
на маршрутку, доставляющую пассажи-
ров из деревни в город. Другое обра-
щение в этот день заключалось в не-
согласии заявителей с принятым пра-
воохранителями решением об отказе
в возбуждении уголовного дела по фак-
ту хищения денежных средств.
Конечно, 3 сентября те или иные

меры  по этим звонкам и  просьбам
были приняты. Григорий Веремко дал
ряд поручений руководителю райис-
полкома, а одно из обращений напра-
вил в прокуратуру области. Всё вроде
правильно, но мы опять не можем не
спросить: нужно ли заместителю Пред-
седателя КГК выслушивать жалобы на
цены в автолавке, а потом давать по
этому поводу поручения? Если без это-
го никак не обойтись, то государствен-
ная машина функционирует крайне не-
эффективно. И в этом, похоже, ничуть
не сомневается большинство граждан,
ради которых периодически устраива-
ют линии и встречи. Разве не показа-
тельно, что рассказать власти о своих
нуждах и чаяниях захотели лишь не-
сколько человек, а остальное населе-
ние 26-тысячного района проигнори-
ровало такую возможность.

С 2013 года в стране начнёт работать об-
щественно-политический  издательский
дом. В этот холдинг войдут 5 основных рес-
публиканских газет: «Советская Белорус-
сия», «Народная газета», «Рэспублiка»,
«Белорусская нива» и «Знамя юности». Что
касается названия общественно-полити-
ческого издательского дома и газеты, кото-
рая будет его представлять, то, по словам
министра, решено, что это не будет «Совет-
ская Белоруссия». В настоящее время воп-
рос названия прорабатывается.
В связи с этим министр информации Про-

лесковский заявил: «У нас сегодня доста-
точно много главных газет. В то же время
Беларусь — страна небольшая, и у нас не
так много новостей и событий, поэтому рес-
публиканские газеты во многом дублируют
друг друга, пишут об одном и том же. При
создании единого издательского дома по-
явится возможность маневра редакцион-
ной политики. И самое главное: в стране
появится единый государственный печат-
ный орган — серьёзный, большой, автори-
тетный».

ВМЕСТО ПЯТИ РЕСПУБЛИКАНСКИХ ГАЗЕТ
СДЕЛАЮТ ОДНУ

«Советскую Белоруссию», «Народ-
ную газету», «Рэспублiку», «Белорус-
скую ниву» и «Знамя юности» объеди-
нят в одну главную газету страны

КОММЕНТАРИЙ «КЛІМАВІЦКАЙ ІНФА-ПАНАРАМЫ»:
Оказывается, у нас не только страна небольшая, но в ней к тому же

«не так много новостей и событий». Не проще ли было сказать, что у
руководства Беларуси катастрофически не хватает денежек даже на
поддержку газет, прославляющих стабильность и процветание неболь-
шой страны?
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Пра змену назвы паведамілі ў сакра-
тарыяце раённага савету. Паводле суп-
рацоўніцы сакратарыяту, пастанова
райсавету павінна прайсці працэдуру
зацвярджэння ва ўпраўленні юстыцыі.
Пра намеры пераназваць  плошчу

Леніна ў Горках стала вядома пры кан-
цы ліпеня. Мясцовая ўлада звярнулася
да жыхароў, каб тыя прапанавалі свае
варыянты . Сярод прапановаў былі
Цэнтральная, Маладзёжная, Фантан-
ная.
Кандыдат гістарычных навук, жыхар

Горак Аляксандар Каданчык прапана-
ваў пераназваць плошчу Леніна ў плош-
чу Незалежнасці. Гісторык аргумента-
ваў сваю прапанову тым, што на цэнт-

У ГОРКАХ БОЛЬШ НЯМА
ПЛОШЧЫ ЛЕНІНА

Горацкі райсавет пастанавіў пераназваць плошчу Леніна ў Цэнтральную
плошчу, інфармуе сваіх слухачоў Радыё Свабода

ральнай плошчы райцэнтру адбываюц-
ца мерапрыемствы, якімі ўмацоўваец-
ца незалежнасць краіны, акрамя таго,
тут знаходзяцца дзяржаўныя органы,
якія сваімі рашэннямі таксама ўмацо-
ўваюць незалежнасць: «Яны абралі са-
мую нейтральную назву. Назваць „Да-
жынкаўскай“ — гэта было б ужо, відаць,
занадта, бо „Дажынкі“ — разавае ме-
рапрыемства. Што да плошчы Неза-
лежнасці, то, відаць, такая назва дужа
рэжа вочы й слых нашай адміністрацыі.
Чаму ў нас не можа быць плошчы Не-
залежнасці? Мне адразу казалі, што ад-
міністрацыя раёну не пойдзе на тое,
каб перайменаваць плошчу Леніна ў
плошчу Незалежнасці. Цяпер не той

час».
Журналісты горацкай недзяржаўнай

газеты «Ўзгорак» прапаноўвалі сваю
назву — плошча Гарэцкага. Адзін з іх,
Ілья Заранок, зазначае:

«Мясцовыя ўлады, відаць, збаяліся
паказацца задужа нацыяналістычнымі,
прабеларускімі. Пакуль, на жаль, няма
ва ўладзе і грамадстве адназначнага
водгуку на беларускія назвы, такія, як
імя Гарэцкага, Ластоўскага і шмат каго
іншага — хто працаваў на ніве беларус-
кага Адраджэння. Няма кансэнсусу па
гэтых імёнах і па гэтых героях. Шкада,
вядома, што плошча будзе амаль безы-
меннай. Абралі назву, каб усіх задаволіць
— і ветэранскія арганізацыі, і мясцовае
гэтак званае беларускамоўнае лобі, калі
яно ёсць у Горках».

У ТАЛІНЕ
ПРАЕЗД У ГРАМАДСКІМ ТРАНСПАРЦЕ
БУДЗЕ БЯСПЛАТНЫ
Дзякуючы гэтаму, у сталіцы Эстоніі хочуць паспрыяць раз-

грузцы вуліц ад аўтамабіляў. Акрамя таго, лічаць дэпутаты
гарадской думы, гэта будзе рэальная падтрымка маламаём-
ных грамадзян, якія не маюць уласнага аўтатранспарту. Ра-
шэнне распаўсюджваецца толькі на жыхароў горада і іншага-
родніх студэнтаў, якія вучацца ў талінскіх ВНУ. Турыстам жа
прыйдзецца па-ранейшаму плаціць.

ЯПОНІЯ ПЛАНУЕ ЗАЧЫНІЦЬ УСЕ АЭС
НА ПРАЦЯГУ 30 ГАДОЎ
Урад Японіі абвясціў пра вывад з эксплуатацыі ўсіх атам-

ных электрастанцый краіны да 2040 года. Такім чынам, урад

АБЯЦАНЫЯ
500 ДАЛЯРАЎ ЗАРОБКУ
ТОЛЬКІ ПРАЗ ГОД
Сярэдні заробак работнікаў бюджэтнай сферы ў 500 даляраў абя-

цаюць толькі ў снежні 2013 года. Пра гэта карэспандэнту БелТА
паведаміла прадстаўніца Міністэрства працы і сацыяльнай абаро-
ны Ірына Казліцінава.
Паводле статыстыкі, у бюджэтнай сферы сярэднямесячны заро-

бак сёлета за першае паўгоддзе склаў 2 мільёны і 807,7 тысяч
рублёў. Прагнозы гавораць, што ў снежні гэты заробак дасягне 3
мільёнаў і 300 тысяч, а гэта значыць не дацягне і да 400 даляраў.

пацвердзіў намеры, пра якія ўпершыню абвясціў пасля ка-
тастрофы на энергаблоку «Фукусіма-1» у сакавіку мінулага
года.
АЭС «Фукусіма-1» атрымала значныя пашкоджанні 11 са-

кавіка 2011 г. у выніку двайнога ўдару стыхіі — магутнага зем-
лятрусу ў 9,0 бала і цунамі.

У ЛІТВЕ АПУБЛІКАВАНЫЯ СПІСЫ
СУПРАЦОЎНІКАЎ КДБ
У Інтэрнэце ўпершыню апублікаваны спісы кадравых суп-

рацоўнікаў падраздзяленняў КДБ. На інтэрнэт-старонцы
«Дзейнасць КДБ у Літве» выстаўлены 628 дакументаў, якія
адлюстроўваюць дзейнасць падраздзяленняў КДБ у гара-
дах і раёнах Літвы, яе спецыфіку і спісы агентаў. Цяпер ёсць
інфармацыя з усіх раёнаў. Гэтыя спісы апублікаваныя ўпер-
шыню. Усяго ў Літве дзейнічалі пяць аддзелаў ў вялікіх гара-
дах і 44 пададдзелы ў гарадах і раёнах.

ОЖИДАЕТСЯ ПОВЫШЕНИЕ ЦЕН
НА БЕЛОРУССКИЕ ЛЕКАРСТВА
По информации заместителя директора департамента фармацевтической промышленности Виктора Шеина,

в Беларуси убыточно около 20% выпускаемых лекарственных средств. Поэтому предполагается постепенно
повышать стоимость убыточных лекарств.
Директор департамента фармацевтической промышленности и одновременно заместитель министра здра-

воохранения Геннадий Годовальников подтвердил, что сегодня белорусским аптекам невыгодно продавать оте-
чественные лекарства.
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Адзін арыгінальны спосаб
прыдумалі ў Магілёве. Там,
паводле інфармацыі газеты
“Звязда”, вырашылі…вінша-
ваць злосных неплацельш-
чыкаў. Грамадзяне, якія па-
вінны  за жыллёва-каму-
нальныя паслугі, атрымалі
віншавальныя паштоўкі. У
паштоўках паведамляецца,
што  ўсяго  ў Магілёве на-
лічваецца 925 неплацельш-
чыкаў, якія маюць "храніч-
ныя", больш за 6 месяцаў,
даўгі за камуналку. Кожнаму
з іх прапануецца зрабіць
падарунак роднаму гораду,

Ірына КОТАВА

ЗЛОСНЫХ НЕПЛАЦЕЛЬШЧЫКАЎ
ВЫХОЎВАЮЦЬ “УДАВАМ”

У пачатку жніўня былі рэзка павышаны тарыфы на
некаторыя жыллёва-камунальныя паслугі. Найбольш
заўважна падняліся тарыфы на электраэнэргію і газ:
электрычнасць падаражэла на 24%, газ — на 12%. Улады
наганяюць упушчанае, бо за апошні час камунальныя пас-
лугі ў даляравым выражэнні патаннелі, а дзяржаўныя вы-
даткі на іх істотна выраслі. Таму тарыфы растуць, але
ў выніку ў краіне становіцца болей людзей, якія затрым-
ліваюць аплату паслуг ЖКГ. Як выйсці з гэтага зачара-
ванага кола?

г. зн. заплаціць грошы. Пад-
крэсліваецца, што агульная
запазычанасць складае 1,7
мільярда рублёў. Столькі
каштуе рамонт 320 пад 'ез-
даў альбо ўстаноўка 1500
лавак.
Праблему запазычанас-

цяў спрабуюць вырашаць і
іншымі спосабамі. Напрык-
лад , у мінулым годзе  на
партыі таннага пладова-
ягаднага віна былі размеш-
чаны наклейкі "Выйсце ёсць
заўсёды" — з заклікам раз-
лічыцца з камунальнымі не-
плацяжамі. Зразумела, што

гэта не вельмі эфектыўна і,
хутчэй, нагадвае рэкламную
акцыю. А вось пагрозу адк-
лючыць хатнюю каналіза-
цыю  неплацельшчыкі
ўспрымаюць сур’ёзна.
Блакіроўка канал ізацыі

робіцца на кватэрах тых жы-
хароў, хто не жадае плаціць
даўгі нават пасля адключэн-
ня электраэнергіі альбо га-
рачай вады. Тэхнічны сро-
дак выхавання стойкіх не-
плацельшчыкаў сімвалічна
называецца "УДАВ"  (рас-
шыфроўваецца як "устрой-
ства дыстанцыйнага ануля-
вання водаадвядзення"). У
кожным выпадку прымянен-
ня “УДАВА” камунальшчыкі
нагадваюць, што неплацель-
шчыку лепей не даводзіць да
крайніх мер. Справа ў тым,
што потым, акрамя аплаты
запазычанасці, трэба будзе
таксама кампенсаваць уклю-
чэнне каналізацыі. А каштуе

вызваленне ад  “УДАВА”
амаль 2 мільёна рублёў!
Памятаецца, што калісьці

з’яўленне ў газетах спiсаў
даўжнiкоў за камунальныя
паслугi мела значны  гра-
мадскі рэзананс. А зараз на
гэтыя спісы не звяртаюць
увагі самі неплацельшчыкі. У
нас у Клімавічах вясной ра-
ённая газета надрукавала
пералік, дзе было 102 про-
звішча. Праз некалькі меся-
цаў у ліпені раёнка абнавіла
спіс “пераможцаў па запазы-
чанасці”, у якім ужо мелася
135 прозвішчаў. Колькасць
даўжнікоў паступова павялі-
чваецца і відавочна, што на
ўсіх “УДАВАЎ” проста не
хопіць. А ў будучым сітуацыя
наўрад ці палепшыцца, бо
паслугі ЖКГ будуць толькі да-
ражэць , а заробкі людзей
змяншацца. І што тады —
віншавальныя паштоўкі ўсім
дасылаць?

У Беларусі не хапае будаў-
нікоў і ўрачоў. Хто бы мог па-
думаць, але сёння Мінск так-
сама адчувае востры дэфіцыт
рабочых па комплекснай
уборцы. Паведамляецца, што
не хапае амаль 3000 чала-
век. Таму зразумела, чаму
кіраўнік Мінскага гарвыканка-
ма Мікалай Ладуцька заклі-
кае мінчан выходзіць на су-
ботнікі.
Раней дворнікаў прыцяг-

валі ў прафесію, абяцаючы ім
вырашыць пытанне з жыл-
лём. Але цяпер наша сацы-
яльная дзяржава дазволіць
гэтага сабе не можа. Што ка-
заць пра кватэры, калі не ат-
рымліваецца выплочваць
больш-менш добрыя заробкі.
Дворнікам плацяць у ся-
рэднім 1,5-1,8 млн. рублёў.
Для Мінска гэта мізэр, у выні-

МІНСКІМ ДВОРНІКАМ
СПЕЦЫЯЛЬНА ПАВЫСЯЦЬ ЗАРОБАК
Даніла МЕСЦІЧ

Мінскім дворнікам павысяць заробак, бо працаваць за
паўтара мільёна рублёў яны ўжо не хочуць. Сталічныя
ўлады вымушаны пайсці насустрач жаданням людзей.
Адна з прычын — зараз у сталіцы назіраецца дэфіцыт
дворнікаў.

ку людзі пачалі сыходзіць з
прафесіі. Дык вось, каб з на-
дыходам зімы не застацца
без такіх патрэбных працаўн-
ікоў, у гарвыканкаме выра-
шылі прыняць меры — спе-
цыяльна падняць дворнікам
заробак.
Гэтае паведамленне не

павінна застацца ўбаку ад
увагі кіраўнікоў УКП “Каму-
нальнік” Клімавіцкага раёна.
Апошнім часам тут спазналі
праблемы з працоўнымі кад-
рамі. У нас не Мінск, але і ў
Клімавічах людзі ўжо не жа-
даюць атрымліваць мізэр-
ныя заробкі за сваю працу. У
пераліку апошніх вакансій
“Камунальніка” за верасень
бягучага года сустракаюцца
наступныя заробкі: электра-
манцёр — 1 млн. 100 тыс. руб.,
электрасваршчык — 1 млн.

100 тыс. руб., качагар кацель-
най — 1 млн. 200 тыс. руб.,
слесар — 1 млн. 300 тыс. руб.,
электрагазасваршчык — 1

млн. 300 тыс. руб. Магчыма,
кіраўніцтва “Камунальніка”
спадзяецца, што зіма будзе
толькі ў сталіцы?

В Беларуси необходимо переходить к оплате 100
процентов стоимости жилищно-коммунальных ус-
луг. Информагентство БЕЛТА сообщает, что та-
кое мнение высказала председатель Постоянной
комиссии парламента по жилищной политике, стро-
ительству, торговле и приватизации Галина По-
лянская.
В сентябре Лукашенко предложил дифференци-

рованно подходить к формированию тарифов на
услуги ЖКХ, учитывая разницу в доходах граждан.
По мнению депутата Полянской, сегодня сложно
установить критерии бедности и богатства на-
селения. Поэтому, по её мнению, «нужно просто
переходить к 100-процентной оплате населением
затрат на оказание жилищно-коммунальных услуг,
при этом государству необходимо субсидировать
малоимущих».

ДЕПУТАТ ПРЕДЛАГАЕТ
ПЕРЕЙТИ К 100-ПРОЦЕНТНОЙ
ОПЛАТЕ ЖКУ
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Стефанович получил письмо от Беляцкого, в котором он
пишет, что жалоба в Верховном суде рассмотрена с провер-
кой уголовного дела. «В ответе говорится: "Доводы осужден-
ного о незаконности и необоснованности состоявшихся су-
дебных решений при изучении дела не подтвердились. Суд в
соответствии со ст. 18 Уголовно-процессуального кодекса РБ
обеспечил всестороннее и объективное исследование об-
стоятельств дела, соответствующую юридическую оценку со-
бранным доказательствам и обоснованно признал их доста-
точными для установления виновности Беляцкого Александ-

ВЕРХОВНЫЙ СУД
ОСТАВИЛ БЕЗ УДОВЛЕТВОРЕНИЯ

НАДЗОРНУЮ ЖАЛОБУ АЛЕСЯ БЕЛЯЦКОГО
Как сообщил БелаПАН правозащитник Валентин Сте-

фанович, Верховный суд Беларуси не удовлетворил над-
зорную жалобу отбывающего заключение правозащит-
ника, вице-президента Международной федерации прав
человека Алеся Беляцкого. Это была последняя возмож-
ность Беляцкого обжаловать свой приговор в нацио-
нальных инстанциях.

ра Викторовича в совершении преступления, за которое он
был осужден. Назначенное Беляцкому А. В. наказание явля-
ется справедливым», — сообщил Стефанович.
По его словам, использованы все возможности для обжа-

лования приговора в национальных судах, и приговор можно
обжаловать в международных инстанциях.
Стефанович отметил, что жалоба Беляцкого была зареги-

стрирована в Комитете по правам человека ООН. В обраще-
нии обжалуются нарушения Беларусью прав, гарантирован-
ных международными договорами, подписанными и рати-
фицированными Беларусью, и Международным пактом о
гражданских и политических правах.
Комитет по правам человека, официально приняв к рас-

смотрению жалобу от имени Беляцкого, 19 июня 2012 года
направил ее государству, которое должно предоставить ин-
формацию или свои возражения в течение шести месяцев,
то есть до конца текущего года.

СПРАВКА:
Вице-президент Между-

народной федерации прав
человека, руководитель
закрытого белорусскими
властями правозащитно-
го центра "Весна" Алесь
Беляцкий обвинен в сокры-
тии доходов в особо круп-
ном размере. В ноябре 2011
года суд приговорил его к
четырем с половиной го-
дам лишения свободы в ко-
лонии усиленного режима
с конфискацией имуще-
ства. Основанием для уго-
ловного преследования
правозащитника  стало
наличие у него счетов в
банках Литвы и Польши.
Суд не принял во внимание
тот факт, что деньги,
поступавшие на эти сче-
та, использовались для
правозащитной деятель-
ности. Не был принят во
внимание и тот факт, что
ущерб, который, по версии
суда, нанес Беляцкий, был
полностью погашен за
счет добровольных пожер-
твований белорусских
граждан.

БелаПАН сообщает, что находящийся в тюрьме бе-
лорусский правозащитник Алесь Беляцкий номинирован
на премию Европарламента имени Андрея Сахарова «За
свободу мысли»

За выдвижение Беляцкого
на получение премии подпи-
сались 83 европарламента-
рия. Премия имени Сахарова
учреждена Европарламен-
том в 1988 году. Она присуж-
дается людям и организаци-
ям, которые посвящают свою

БЕЛЯЦКИЙ НОМИНИРОВАН
НА ПРЕМИЮ ИМЕНИ САХАРОВА

жизнь и деятельность защите
прав человека и его свобод.
Представители Беларуси

уже получали Сахаровскую
премию: в 2004 году премии
было удостоено общественное
объединение "Белорусская
ассоциация журналистов", в

2006 году — экс-кандидат в
президенты Александр Ми-
линкевич.
Вручение нынешней премии

"За свободу мысли" состоится
12 декабря.

Старшынём групы аб-
ралі вядомага эстонскага
журналіста, дэпутата
парламента, члена камісіі
парламента па замежных
справах, Юку-Калле Райда.
Яго намеснікам абраны
бізнэсмен, дэпутат парла-
мента ад  партыі Eesti
Keskerakond, Айвар Рыіса-
лу.
Юку-Калле Райд заявіў,

што ён вельмі задаволены,
што ў склад групы ўвайш-
ла пятая частка ад усяго
парламента з прадстаўні-
камі ад усіх фракцый. Ён
лічыць, што гэта забяспе-
чыць падтрымку дзейнасці
групы. Райд лічыць, што
падтрымка пераўтварэн-
няў у Беларусі вельмі важ-
ная для Эстоніі.

Любоў ЛУНЁВА,
Народная Воля

ЭСТОНСКІЯ
ДЭПУТАТЫ
БУДУЦЬ

ПАДТРЫМЛІВАЦЬ
ДЭМАКРАТЫЮ
Ў БЕЛАРУСІ

У эстонскім парламенце
створана група падт-
рымкі дэмакратыі, грамад-
зянскіх правоў і свабод у
Беларусі. У склад групы
ўвайшоў 21 дэпутат ад усіх
фракцый эстонскага пар-
ламента.
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По уверению высоких чиновников, на
постсоветской территории Беларусь
остаётся читающей страной. Министр
информации Пролесковский этим авгу-
стом без тени сомнения заявил: «У нас
страна читающая и книгоиздающая. На
просторах СНГ мы идём нога в ногу с
Россией, где издаётся около 3,5-4 книг
на человека». Статистика подтвержда-
ет это, но эксперты, изучавшие состоя-
ние книжного рынка, озвучивают не та-
кие радужные оценки. Они объясняют,
что в общих объёмах напечатанной у нас

Сергей АРЖАНЦЕВ

ГДЕ КУПИТЬ ЛУЧШИЙ ПОДАРОК?

Давно уже ушло из обихода некогда известное всем выражение «Книга —
лучший подарок». Ценятся сейчас совсем другие вещи, да и сами книги
никто уже не считает дефицитом. Прошло время, когда популярных авто-
ров доставали по знакомству, в обмен на сданную макулатуру или у книж-
ных спекулянтов. Впрочем, сегодня тоже не всё гладко.

литературы не указывается, сколько
книг издаётся по заказам российских
книготорговых фирм. Например, в ос-
новном на Россию  работает самое
мощное издательство в стране «Хар-
вест». Так что количество книг, целенап-
равленно издаваемое для белорусских
читателей, на порядок меньше, чем
официально декларируемое. А их тира-
жи редко превышают две-три тысячи эк-
земпляров.
Помимо недостаточных тиражей

имеются в Беларуси серьёзные про-

блемы и с книготорговлей. В конце 80-х
я учился в Минске и хорошо помню, что
книжные магазины были в столице вез-
де. По данным того же Министерства ин-
формации в 1993 году их насчитывалось
47, а сейчас осталось 17. Если такое со-
кращение произошло в Минске, то мож-
но представить, что происходит в регио-
нах. Сегодня в некоторых районах пол-
ностью отсутствует книжная торговля.
Разве можно купить нужную литературу
в Климовичах, Кричеве, Костюковичах?
А ведь когда-то в Климовичах книжный

магазин занимал одно из лучших поме-
щений, где в трёх больших залах покупа-
телям предлагались книги на любой
вкус. Сегодня в этом здании находится
районный ЗАГС, а книгопродажа ютит-
ся в мебельном отделе Универмага. Но
литература здесь устаревшая, а выбора
как такового нет. Выручают горожан
только предприниматели, рискнувшие
взять на себя нелёгкую просветительс-
кую миссию. На первом этаже УКП «Бы-
туслуги» в магазинчике канцтоваров
можно приобрести неплохие справоч-
ники и словари, учебную литературу для
школьников и педагогов. Также непло-
хой магазин открылся год назад в од-
ном здании с «Художественной шко-
лой». На полках ждут читателей детек-
тивы и фантастика, психология и фило-
софия, атласы и энциклопедии. С пус-
тыми руками отсюда не уйдёшь, в край-
нем случае, можно выбрать хорошее
подарочное издание друзьям и знако-
мым. Конечно, так сделают только те,
кто по-прежнему верит, что книга — луч-
ший подарок.

В конце августа Генеральная проку-
ратура Беларуси внесла представле-
ние министру спорта и туризма Олегу
Качану, в котором предложила рас-
смотреть вопрос о разработке про-
граммы  развития велосипедного
спорта в стране. По сообщению агент-
ства «Интерфакс-Запад», министру
«предложено предусмотреть строи-
тельство и реконструкцию спортивных
сооружений и трасс для любительско-
го и профессионального велоспорта,
создание сети велосипедных дорожек,
маршрутов и трасс, используя при этом,

Елена ПОЛЯКОВА

ОТКРЫТИЕ ВЕЛОПАРКОВОК
ПОДДЕРЖАЛА ГЕНПРОКУРАТУРА
В прошлом месяце «Клімавіцкая Інфа-Панарама» опубликовала матери-

ал, посвящённый проблемам развития велосипедного движения в Беларуси
(«КІП» №13, 10.08.2012). О содержании материала говорило уже само его
название: «Велосипед не автомобиль, но парковка ему необходима». На-
сколько важна эта тема, можно судить по тому факту, что совсем недав-
но своё отношение к велопарковкам и велодорожкам высказала Генпроку-
ратура РБ.

в том числе, опыт европейских госу-
дарств».
Генпрокуратура исходила из того, что

пока в Беларуси уделяется недостаточ-
но внимания велосипедному движе-
нию: «количество велосипедных доро-
жек и маршрутов явно недостаточно,
городская инфраструктура для велоси-
педного транспорта не развита: отсут-
ствуют стоянки, станции проката и тех-
нического обслуживания». А ведь толь-
ко в одном Минске имеется 300 тысяч
владельцев велосипедов. Недостаток
специально оборудованных террито-

рий для спортивных тренировок и ве-
лодорожек для езды по городу неред-
ко  становится причиной  дорожно-
транспортных происшествий. Так, в про-
шлом году в стране более 450 велоси-
педистов стали участниками ДТП, в том
числе 58 детей-велосипедистов.
Предложения, сделанные Генпроку-

ратурой, подтверждают социальную
значимость проблемы. Например, у нас
в Климовичах вопросы «где ездить?» и
«где парковаться?» остаются, по боль-
шому счёту, без ответа. Даже в центре
города только возле пары магазинов
можно обнаружить устройства для сто-
янки велосипедов. Ну а про специали-
зированные велопарковки или велодо-
рожки можно лишь мечтать. Было бы
неплохо, если бы сами жители указали
районным властям на этот недостаток.
Насколько мне известно, этой весной в
Горках было подано коллективное об-
ращение (более 500 подписей) с
просьбой  построить велодорожки в
связи с проводимой там сейчас рекон-
струкцией дорожной сети. Так что кли-
мовчанам есть с кого брать пример, а
попытка, как говорится, не пытка.
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Вядома, у Амерыцы добра. Менавіта сюды прыязджае найбольш эмігрантаў з усяго свету. Тут можна зрабіць

сабе кар’еру з нуля. У Штатах заробкі высокія, а кошты нізкія. Мінакі на вуліцы тут усміхаюцца адзін адному...
Можна доўга пералічваць перавагі жыцця ў Амерыкі. Але сёння я хачу пералічыць тое, за што трэба не любіць
Амерыку.

10 ПРЫЧЫН НЕ ЛЮБІЦЬ АМЕРЫКУ,
альбо заганы ЗША вачыма беларуса

1. Пачаць бы з таго, што ў
Амерыцы  няма туалетаў.
Ёсць bathroom – ванны па-
кой, у якім таксама стаіць ун-
ітаз. Прыбіральня і ванная ва
ЎСІХ кватэрах ЗАЎЖДЫ су-
мешчаныя. У  ангельская
мове нават слову “занята” су-
адносіцца “occupied”, што
літаральна перакладаецца
як “акупавана”. І калі тата пай-
шоў раніцай у душ і “акупаваў”
увесь  пакой , дык жонцы і
дзеткам трэба трываць, па-
куль не скончыцца гэтая “аку-
пацыя”.

2. У той час, як ЗША — сэр-
ца глабалізму, краіна заста-
ецца па-за сусветнымі стан-
дартамі. Так, тут дагэтуль
ёмістасць вымяраюць у гало-
нах (1 галон = 3,8 літра), тэм-
пературу — па шкале Фарэн-
гейта (32F = 0C), адлегласці ў
мілях (1 міля=1,6 км), а вагу
— у фунтах і ўнцыях (1 фунт =
0,46 кг, 1 унцыя = 28 гр.). А
яшчэ тут разеткі іншай фор-
мы  і з напружаннем у два
разы слабейшым за беларус-
кае. І стандартная піўная бу-
тэлька — гэта ўсяго 0,34 л.

3. Без машыны ў Штатах
няма чаго рабіць. Выключэн-
не — вялікія гарады  на
Ўсходнім і Заходнім узбярэж-
жы . Сістэма грамадскага
транспарту — вельмі нераз-
вітая. Аўтобусы ёсць. Але
кошты на іх дзе-небудзь на
Сярэднім Захадзе невера-
годна высокія. А цягнікі —
гэта турыстычная забава. На
сайце адзінага чыгуначнага
перавозчыка – “Амтрака“ –
кірункі цягнікоў нават пазна-
чаныя як “туры”. Ну й кошты
на гэтыя туры  разлічаныя
хіба што на турыстаў.

4. У нешматлікіх гарадах,
дзе грамадскі транспарт усё
ж такі ёсць, будзьце гатовы
стаць адзіным белым чала-
векам, калі збіраецеся пра-
ехаць пару прыпынкаў на аў-
тобусе ці ў метро. Таму што
аўтобусы, лічаць у Штатах, —
гэта для бедных. А па статы-
стыцы цемнаскурыя зараб-
ляюць найменш сярод усіх
расаў у ЗША.

5. Машына мусіць быць вя-
лікай. Амерыканцы вядомыя
сваёй схільнасці да вялікіх
аўто. Але чым кіруецца 80-
кілаграмовы кіроўца 6-тон-
нага “форда”-пікапа, калі
штодня карыстаецца сваім
металічным монстрам, каб
адному(!) дабрацца да пра-
цы, куды можа дайсці пешкі
за 15 хвілінаў? Ну й вядома,
ягоная жонка ездзіць на сва-
ёй машыне. Хутчэй за ўсё,
мінівэне. А яшчэ амаль усе
дзеці з 16 гадоў у школу езд-
зяць  на сваіх машынах. А
таму звычайна колькасць
машын у сям’і большая за
колькасць членаў сям’і.  Пра
паліва пры гэтым ніхто не
клапоціцца, таму што бензін
у пераводзе на беларускія
грошы каштуе тут  6000-7000
тысяч рублёў  за літр. Кошт
амаль  як у Беларусі, пры
тым, што сярэдні заробак у
ЗША  прынамсі ў 10 разоў
вышэйшы за наш.

6. Па ўсім свеце амерыкан-
цаў пазнаюць па вопратцы.
Але не па брэндах, а па тым,
што яны апранаюць штодня.
Шорты, шлёпкі і футболка —
гэта стандартная вопратка
не толькі для пляжа, але, на-
прыклад, і для ўніверсітэта.
Студэнты могуць прыйсці на
заняткі ў піжаме і хатніх пан-
тофліках. А балахон падыд-
зе для любой нагоды.

7. Першы раз многія сту-
дэнты каштуюць піва на...
трэцім курсе. Калі ім спаўня-
ецца 21 год. І сябры  ва
ўніверсітэце падзяляюцца на
тых, хто «ва ўзросце», а зна-
чыць з імі можна пайсці ў бар
на выходных, і тых, хто «не ва
ўзросце». («Недаросткі»
звычайна ладзяць свае па-
таемныя п'янкі).

8. Калі нехта думае, што
Святая Зямля ў Палестыне,
дык значыць ён яшчэ не быў
у Аклахоме ці Тэхасе. Вось
дзе сапраўдная Святая Зям-
ля! Гішпанцы і мексіканцы,
якіх традыцыйна адносяць да
100% вернікаў, дзіву даюцца,
як кожны другі амерыканец
на Сярэднім Захадзе праз

пяць хвілін пасля знаёмства
прапаноўвае пагаварыць
пра адносіны з Богам. А яшчэ
праз пяць хвілін запросіць у
сваю – самую правільную –
царкву. Калі ў Еўропе адна
царква на дзесяць бараў, у
Штатах дзесяць цэркваў на
адзін бар. У некаторых шта-
тах дагэтуль  забаронена
выкладаць тэорыю эвалюцыі
Дарвіна. Дзесьці з рэлігійных
прычын не прадаюць алка-
голь. І ўзгадайце прэзідэнц-
кія выбары ў ЗША: калі ты не
фанатычны хрысціянін,
ніколі за цябе не прагаласуе
Сярэдні Захад.

9. У той жа час хрысціянам
па Канстытуцыі дазволена
трымаць зброю дома. Раней,
дык у кожнага студэнта у яго-
ным пікапе ляжала ружжо,
якое яны не выкладалі, на-
ват едучы ва ўніверсітэт. Пас-

ля стрэлаў у школах і ўніверс-
ітэтах у 90-х зброю заба-
ранілі... браць з сабой у шко-
лу. Амерыканцы ў сваю чаргу
не могуць уцяміць, як у ас-
татнім свеце шараговыя гра-
мадзяне не могуць набыць
зброю у краме. Гэта ж, кажуць
яны, адзіны спосаб самааба-
роны.

10. Прыватная ўласнасць,
якой так ганарацца амеры-
канцы, на беларускі погляд —
суцэльная загана. Тут нельга
пайсці у грыбы ў любы лес,
нельга разбіць намёт проста
ў полі, таму што поле — фер-
мерскае, а лес — лес хіба што
належыць  якойсці лясной
кампаніі. Большая частка
зёмляў — гэта прыватная
ўласнасць, а таму яна абга-
роджаная плотам.

Антон ТРАФІМОВІЧ,
region4.by
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Распаўсюджваецца бясплатна

Очередной лотерейный билет она
приобрела, когда оплачивала комму-
нальные услуги. В тот момент она при-
вычно попросила кассира: «Мне биле-
тик «СУПЕРЛОТО, пожалуйста».
Что интересно, сам розыгрыш 384-го

тиража Надежде посмотреть не уда-
лось. В день розыгрыша семья поеха-

Ирина КОТОВА

СЧАСТЛИВЫЙ БИЛЕТ
И УДИВИТЕЛЬНОЕ ВЕЗЕНИЕ

Надежда П., жительница деревни Хотень Климовичского района, играла в
лотерею «СУПЕРЛОТО» с первого тиража. И практически всегда ей попа-
дались выигрышные билеты. Размеры денежных призов были то 10, то 20,
а то 150 и 250 тысяч рублей. Что ж, можно только по-хорошему ей позави-
довать, ведь бывают по-настоящему везучие люди! Но настоящее везе-
ние ждало Надежду впереди.

ла в деревню к родным. Но на следую-
щий день старший сын специально
проверил билет через интернет и тут
же позвонил матери на работу. Она не
сразу поверила такой небывалой уда-
че, подумала, что это шутка. Но всё ока-
залось чистой правдой, удача не отвер-
нулась от Надежды и в этот раз. Розыг-

рыш 384-го тиража лотереи «СУПЕР-
ЛОТО» принёс ей и её семье 82 мил-
лиона рублей!
Теперь на смену волнениям пришли

приятные хлопоты. Вся семья решает,
как лучше распорядиться деньгами.
По словам удачливой Нади, неожидан-
ные миллионы могут стать для детей
отличным стартовым капиталом в жиз-
ни. Часть от выигрыша было решено
передать Свято-Михайловской церкви
города Климовичи. И, конечно, все в
доме очень благодарны организаторам
лотереи «СУПЕРЛОТО».

Водители в случае дорожно-транспортного происшествия
вправе не сообщать о нём в ГАИ при наличии одновременно
следующих обстоятельств:

— если столкнулись только 2 автомобиля, нет пострадав-
ших, оба водителя трезвы, если сумма ущерба, причиненно-
го каждому из автомобилей, не превышает суммы двести
евро, и, конечно же, водители не имеют претензий друг к
другу по поводу виновности в ДТП.

— кроме этого, водители должны иметь водительские удо-
стоверения соответствующей категории и договоры обяза-
тельного страхования гражданской ответственности владель-
цев транспортных средств.
Если все эти условия соблюдены, водители заполняют бланк

извещения о дорожно-транспортном происшествии. Для по-
лучения страховки необходимо приехать в страховую компа-
нию водителю, который является виновником ДТП.
Удобно, просто, экономия времени, и никаких нервов!!!

Андрей Колесник, старший инспектор ГАИ УВД
(для газеты «Могилёвская Правда»).

БЕЗ ГАИ?
Вполне нормальный ответ на вопрос пограничника: «Ору-

жие, наркотики?» — будет: «Нет». Но если ещё добавить веж-
ливое «спасибо», смысл ответа сильно изменится.

В белорусской тюрьме идёт собрание. Ведущий: «А теперь
хочет выступить товарищ Петров». На трибуну выходит Пет-
ров: «Да в натуре, ля-ля-ля, век воли не видать, ля-ля-ля,
пускай сами, ля-ля-ля, нашли придурков, ля-ля-ля, видал
я…». Ведущий собрания: «А ведь правильно и по делу гово-
рит товарищ Петров — неудобно работать лопатами с корот-
кими черенками!».

Пошли как-то раз на охоту терапевт, психиатр, хирург и па-
тологоанатом. Дошли до места, выпили… Тут из камышей
вылетает утка. Терапевт, прицеливаясь:

— Утка! Или не утка… По-моему, не утка. А может быть,
утка… А может, и не утка. Нет! Скорее всего, утка! Хотя впол-
не возможно, что и не утка… Утка или не утка?... Хрен её
знает!
Пока он так рассуждал, утка улетела. Через какое-то вре-

мя появляется еще одна утка. Психиатр:
— Утка! Точно, утка!... Но это я знаю, что это утка. А знает ли

утка то, что она утка?...
И эта утка улетела. Вылетает третья утка. Хирург, не рас-

суждая, быстро прицеливается… Ба-а-а-бах сразу из двух
стволов. Утка падает. Хирург, обращаясь к патологоанатому:

— Слышишь, док, посмотри, утка там была, или что?!

МИНУТКА ЮМОРА

Человечество постоянно находит новые источники энер-
гии. И некоторые из них весьма и весьма необычны.
Футбольный мяч — Компания Soccket Inc. создала мяч с

индукционной катушкой, который улавливает энергию от пин-
ка мяча. Пятнадцать минут игры обеспечивают 3 часа рабо-
ты светодиодной лампы.

«Выхлопы» животных — Фермеры конвертируют метан, об-
разующийся от отходов скота, и преобразовывают его в энер-
гию.
Заключённые — Тюрьма в пригороде Сан-Паулу, Брази-

лия, поощряет заключённых крутить педали велотренажё-
ра, и таким образом вырабатывать энергию.
Луна — Норвегия начала получать энергию при помощи

установок, улавливающих энергию приливов и отливов.
Ничегонеделание — Шведский дизайнер Эдди Торнберг

создал эту удивительную установку, которая питает рабочее
место, когда за ним сидят. Тепло тела при сидении в кресле,
природные кислоты и сахар растений а также тепло от на-
стольной техники преобразовываются в электричество.

Самые необычные из источников энергии


